

ВЕСТНИК

ПОЛЕССКОГО ГОСУДАРСТВЕННОГО УНИВЕРСИТЕТА

СЕРИЯ ОБЩЕСТВЕННЫХ И ГУМАНИТАРНЫХ НАУК

№ 1, 2008

СОДЕРЖАНИЕ

Босак А.А., Босак В.М. Народныя гаворкі Верхняга Над'ясельдзя	3
Вячорка Г.Ф. Аксіялагічны падыход да выхавання ва ўмовах сучаснага беларускага грамадства	8
Ангелова К.И. Социальная политика и ее значение для устойчивого развития общества	13
Гориш И.В. Место и значение темы «Социальная роль предпринимательства» при изучении курса «Экономическая социология»	17
Марушко Д.А., Кучер В.А. Информационная экономика: принципы, условия и направления устойчивого развития	21
Цуба М.В. Наш край у гады Першай сусветнай вайны	25
Крюков В.М. Проблема ориентации субъектов социальной деятельности в изменяющемся мире	30
Евстафьев В.А. К вопросу об эффективности технологий государственной молодежной политики	37
Козик П.Я. Лексико-грамматические и контекстуальные способы выражения темпоральности в немецком языке	43
Ігнаціук А.А., Ільін А.Л. Хто напісаў адну з першых беларускіх п'ес «Міхалка»?	49
Харитонов А.С. Гармония интересов народа и власти: триединство и «математика гармонии»	53

BULLETIN
OF PALESKY STATE UNIVERSITY
SERIES IN SOCIAL SCIENCES AND HUMANITIES

№ 1, 2008

CONTENTS

Bosak A.A., Bosak V.M. Subdialects of Verkhnyae Nadyaseldze	3
Vechorko G.F. The valuable approach to the education in the conditions of modern Belarusian society.....	8
Angelova K.I. Social policy and its importance for sustainable development of the society.....	13
Gorish I.V. The place and significance of the topic «Social role of entrepreneurship» in studying of Economic sociology.....	17
Marushko D.A., Kucher V.A. Informational economy: principles, conditions and directions of sustainable development.....	21
Tsuba M.V. Our land in the days of World War I.....	25
Kryukov V.M. The problem of the orientation of the subjects of social activity in the varying world.....	30
Evstafyev V.A. To the problem of efficiency of the strategies of state youth policy.....	37
Kozik P.Ya. Lexical-grammatical and contextual methods of expressing temporality in the German language.....	43
Ihnatsiuk A.A., Ilyin A.L. Who wrote one of the first Belarusian plays «Mikhalka»?.....	49
Kharitonov A.S. The harmony of interests of people and authorities: ternary unity and «mathematics of harmony».....	53